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Dnr 2024/15 

SKN § 101 Godkännande av föredragningslista  

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga till fråga från Viveca Molin (M) angående nedslag från miljöenheten under 
övriga frågor, samt 
att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga till fråga från Viveca Molin (M) angående nedslag från miljöenheten under 
övriga frågor, samt 
att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 
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Dnr 2024/120 

SKN § 102 Prioriteringsordning för skolplaceringar F–6  

INLEDNING 
Det är enligt Skollagen kommunens (skolnämndens) uppgift att fördela elever till de 
olika grundskolorna i enlighet med vårdnadshavarnas önskemål: En elev ska 
placeras vid den av kommunens skolenheter där elevens vårdnadshavare önskar att 
eleven ska gå (9 kap. 15 § för förskoleklassen, 10 kap. 30 § för grundskolan med 
samma lydelse). För att kunna hantera situationer då det finns fler önskemål till en 
skola än det finns platser behövs en prioriteringsordning. 

Beslutsunderlag 
SKN 2024.1107 - Missiv - Prioriteringsordning för skolplaceringar F–6 

SKN 2024.1106 - Prioritering för skolplaceringar F–6, 2024-12-03 

SKN 2024.1080 - Skolområden tätorten 2025 (SKN 2024.1080) 

SKN 2024.1105 - Ändring av Kila skolas skolområde 

SKN 2024.1104 - Kärnområden F–6, ht 2025 

SKN 2024.1103 - Prioriteringsordning vid skolplacering, utdrag för F–6 ur SKN 
2023.1287 

SKN 2024.1102 - Kartor över kärnområden i tätorten, F–6 

Handläggare Magdalena Sundström föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att fastställa Prioritering för skolplaceringar F–6 enligt bilaga 1, 
att fastställa skolområdena för Vallaskolan F–6, Åkraskolan och Ängshagenskolan 
enligt bilaga 2 och 3, 
att ändra Kila skolas skolområde enligt bilaga 3, samt 
att fastställa kärnområden enligt bilaga 4. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att fastställa Prioritering för skolplaceringar F–6 enligt bilaga 1, 
att fastställa skolområdena för Vallaskolan F–6, Åkraskolan och Ängshagenskolan 
enligt bilaga 2 och 3, 
att ändra Kila skolas skolområde enligt bilaga 3, samt 
att fastställa kärnområden enligt bilaga 4. 

Skickas till 
Tekniska kontoret 
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Dnr 2024/122 

SKN § 103 Revidering av delegationsordningen  

INLEDNING 
Skolnämndens delegationsordning behöver uppdateras med anledning av 
skolkontorets nya organisation som börjar gälla från årsskiftet. Det gäller då främst 
att chef för mediaenheten, handläggare skoljuridik, kanslichef och elevhälsochef 
utgår. Utöver dessa ändringar har också vissa andra uppdateringar gjorts, se nedan. 

Liksom tidigare är förhållandet så att uppgifter om verkställighet inte fastställs av 
nämnden, utan de är med som information till nämnden. Nämnden fastställer vilka 
ärenden som ska beslutas på delegation och av vem samt om vilka ärenden som 
kvarligger på nämnden. 

Beslutsunderlag 
SKN 2024.1220 - Missiv - Revidering av delegationsordningen 

SKN 2024.1221 - Delegationsordning 2025-01-01 

Kanslichef Daniel Ahlin föredrar mötet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att fastställa förändrat innehåll i delegationen för avdelningarna I och IV enligt 
missivet 
att fastställa delegater för avdelning I–IV enligt missivet, samt  
att dessa ändringar ska gälla från 2025-01-01.  
 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att fastställa förändrat innehåll i delegationen för avdelningarna I och IV enligt 
missivet 
att fastställa delegater för avdelning I–IV enligt missivet, samt  
att dessa ändringar ska gälla från 2025-01-01. 

Skickas till 
Kommunjurist 
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Dnr 2024/15 

SKN § 104 Information om statsbidraget Bidrag för stärkt 
kunskapsutveckling  

INLEDNING 
Carin Pärlesköld, skolchef, informerar om statsbidraget Bidrag för stärkt 
kunskapsutveckling.  

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Dnr 2024/123 

SKN § 105 Internkontroll riskanalys  

INLEDNING 
Tjänstepersonerna på skolkontoret har gjort en risk- och konsekvensanalys på 
möjliga punkter att lyfta in i Internkontrollplanen 2025. Alla punkter som får ett 
värde mer än 9 lyfts in automatiskt till Internkontrollplanen 2025.  

Beslutsunderlag 
SKN 2024. 1194 - Missiv - Internkontroll riskanalys 

SKN 2024.1195 - Internkontroll 2025 – riskanalys 

Skolchef Carin Pärlesköld föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att godkänna riskanalysen av Internkontrollplanen 2025. 

Viveca Molin (M) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att riskanalysen i första hand återremitteras för att hantera och värdera 
nedanstående punkter, samt 
att i andra hand yrka tillägg för komplettering med nedanstående punkter med 
återrapportering av komplettering till nästa skolnämnd:  

• Att riskanalysen för internkontrollplanen uppdateras och 
inkluderar/utvärderar t ex nedanstående risker inom grunduppdraget för 
kvalitetspåverkan relaterat till organisationsförändringar och läggs till med 
åtgärder för att säkerställa att inte betygen och betygssättningens kvalitet 
sjunker, att elevhälsovårdens service inte minskar, att barngrupperna inte 
blir större med lägre lärartäthet, att kompetensen blir likvärdig för 
digitaliseringsarbetet på våra enheter och att arbetet mot segregation följs 
upp, speciellt med flertalet nybyggda skolor på gång: 

o Organisationsförändringarna leder till färre behöriga lärare och 
kvalitet på betygssättning sjunker samt att betygen sjunker på grund 
av lägre kvalitet på undervisning av färre lärare. 

o Decentraliseringen leder till minskad service, speciellt på mindre 
skolor. Risk att rekryteringssvårigheter leder till att vi inte klarar att 
uppfylla lagkrav, exempelvis avseende sjuksköterskor och 
psykologer. 

o Nybyggda skolor samt omorganisation leder till ökad segregation. 

o Omorganisation tillsammans med det fria skolvalet leder till en 
ojämn fördelning i barngrupper på skolor och förskolor.  

o Konsekvenser för barn och elever inte beaktas i adekvat omfattning 
vid förändringsprocesser. 
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SKN § 105 forts. 

 

o Oklar ansvarsfördelning på enheterna i om decentralisering av 
mediaenheten och att det också leder till lägre kunskapsnivå i 
digitaliseringsarbetet ute på enheterna. 

o Brist på lokaler eller över- respektive underkapacitet på lokaler eller 
för dyra lokaler eller att lokaler döms ut under året samt att risk för 
att brister i lokaler inte åtgärdas.  

Hanna Westman (SBä) och Tryggve Lindman (SD) yrkar bifall till Viveca Molins (M) 
yrkanden. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att ärendet ska avgöras idag.  

Votering 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns.  

Den som stödjer ordförandes förslag röstar JA och den som anser att ärendet ska 
återremitteras röstar NEJ.  

Vid voteringen avges 4 JA-röster [Annika Palmqvist (S), Per-Olov Rapp (S), Eva 
Kampman (V) och Anders Wigelsbo (C)] och 3 NEJ-röster [Tryggve Lindman (SD), 
Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBä)]. 

Ordförande finner att nämnden beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

Vidare ställer ordförande Viveca Molins (M) tilläggsyrkande mot avslag och finner 
yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att godkänna riskanalysen av Internkontrollplanen 2025 samt, 
att komplettera med nedanstående punkter med återrapportering av komplettering 
till nästa skolnämnd: 
 

• Att riskanalysen för internkontrollplanen uppdateras och 
inkluderar/utvärderar t ex nedanstående risker inom grunduppdraget för 
kvalitetspåverkan relaterat till organisationsförändringar och läggs till med 
åtgärder för att säkerställa att inte betygen och betygssättningens kvalitet 
sjunker, att elevhälsovårdens service inte minskar, att barngrupperna inte 
blir större med lägre lärartäthet, att kompetensen blir likvärdig för 
digitaliseringsarbetet på våra enheter och att arbetet mot segregation följs 
upp, speciellt med flertalet nybyggda skolor på gång: 
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SKN § 105 forts. 

 

o Organisationsförändringarna leder till färre behöriga lärare och 
kvalitet på betygssättning sjunker samt att betygen sjunker på grund 
av lägre kvalitet på undervisning av färre lärare. 

o Decentraliseringen leder till minskad service, speciellt på mindre 
skolor. Risk att rekryteringssvårigheter leder till att vi inte klarar att 
uppfylla lagkrav, exempelvis avseende sjuksköterskor och 
psykologer. 

o Nybyggda skolor samt omorganisation leder till ökad segregation. 

o Omorganisation tillsammans med det fria skolvalet leder till en 
ojämn fördelning i barngrupper på skolor och förskolor.  

o Konsekvenser för barn och elever inte beaktas i adekvat omfattning 
vid förändringsprocesser. 

o Oklar ansvarsfördelning på enheterna i om decentralisering av 
mediaenheten och att det också leder till lägre kunskapsnivå i 
digitaliseringsarbetet ute på enheterna. 

o Brist på lokaler eller över- respektive underkapacitet på lokaler eller 
för dyra lokaler eller att lokaler döms ut under året samt att risk för 
att brister i lokaler inte åtgärdas.  
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Dnr 2024/97 

SKN § 106 Internkontrollplan för 2025  

INLEDNING 
Skolnämnden ska fastställa de internkontrollpunkter som ska behandlas under 2025 
och återrapportera till delåret och bokslutet.   

Beslutsunderlag 
SKN 2024.1196 - Missiv - Internkontrollplan för 2025 

SKN 2024.1197 - Internkontrollplan 2025 

Skolchef Carin Pärlesköld föredrar ärendet.  

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att anta förslaget till Internkontrollplan 2025. 

Viveca Molin (M) yrkar tillägg, 
att skolnämnden beslutar, 
att Internkontrollplanen i februari, utifrån eventuella ändringar i riskanalysen, 
revideras utifrån dessa risker. 
 
Hanna Westman (SBä) och Tryggve Lindman (SD) yrkar bifall till Viveca Molins (M) 
tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet.  

Vidare ställer ordförande Viveca Molins (M) tilläggsyrkande mot avslag och finner 
yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att anta förslaget till Internkontrollplan 2025, samt  
att Internkontrollplanen i februari, utifrån eventuella ändringar i riskanalysen, 
revideras utifrån dessa risker. 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Dnr 2024/24 

SKN § 107 Elevpeng för Sala kommmuns gymnasieskolor och Anpassad 
gymnasieskola 2025  

INLEDNING 
Gymnasieskolorna i Sala kommun får sin finansiering baserat på en 
resursfördelningsmodell där elevpeng tilldelas månadsvis. Detta belopp ligger även 
till grund för beräkningen av interkommunal ersättning. 

De belopp som fastställs av nämnden betalas ut i månadsvisa tolftedelar till 
kommunens gymnasieskolor från och med 1 januari 2025. 

Beslutsunderlag 
SKN 2024.1198 - Missiv - Elevpeng för Sala kommuns gymnasieskolor och anpassad 
gymnasieskola 2025 

SKN 2024.1199 - Elevpeng för Sala kommuns gymnasieskolor och Anpassad 
gymnasieskola 2025 

Verksamhetscontroller Emma Moen föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att fastställa elevpeng för Kungsängsgymnasiet, Ösby naturbruksgymnasium och 
Anpassad gymnasieskola enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att fastställa elevpeng för Kungsängsgymnasiet, Ösby naturbruksgymnasium och 
Anpassad gymnasieskola enligt bilaga 1. 
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SKN Dnr 2024/124 

SKN § 108 Investeringsplanering 2027–2035  

INLEDNING 
Skolnämnden ska behandla investeringsplaneringen 2027–2035. Den ska sedan 
skickas in till kommunstyrelsen som ett underlag i prioriteringsarbetet vad gäller 
kommunens investeringar för perioden 2027-2035. 

Beslutsunderlag 
SKN 2024.1200 - Missiv - Investeringsplanering 2027–2035 

SKN 2024.1201 - Investeringsplanering 2027-2035 

Kanslichef Daniel Ahlin föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att anta förslaget till investeringsplanering 2027–2035. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att anta förslaget till investeringsplanering 2027–2035. 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Ekonomikontoret 
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Dnr 2024/125 

SKN § 109 Skolnämndens sammanträdesdagar 2025  

INLEDNING 
Skolnämnden ska fastställa sammanträdesdagarna för 2025. Sammanträdesdagarna 
är framtagna i samarbete med övriga nämnder och med hänsyn till de processer 
som behöver beaktas.  

Beslutsunderlag 
SKN 2024.1202 - Missiv - Skolnämndens sammanträdesdagar 2025 

Kanslichef Daniel Ahlin föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att anta förslaget till sammanträdesdagar 2025 för skolnämnden. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att anta förslaget till sammanträdesdagar 2025 för skolnämnden. 

Skickas till 
Registrator på kanslienheten 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SKOLNÄMNDEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-10 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/95 

SKN § 110 Ansökan om att driva fristående förskola i Sala kommun  

INLEDNING 
En ansökan om att starta fristående förskola i Salbohed inkom till skolkontoret den 
31 maj 2024. Förskolans namn är Salbo förskola ekonomisk förening med 
organisationsnummer 769642-4956. 

Ärendet har handlagts under ledning av Maria Nummelin, verksamhetschef, i 
samråd med Daniel Ahlin, kanslichef, Josefin Lindell, verksamhetsutvecklare, Emma 
Moen, verksamhetscontroller och Anna-Maria Nygård Viklund, stabssekreterare. 

Skolkontoret samlade bedömning utifrån inkomna underlag är att verksamheten 
Salbo förskola ekonomisk förening, organisationsnummer 769642-4956, inte 
uppfyller samtliga lagkrav för att starta en fristående förskola. 

Skolkontorets samlade bedömning är att de ekonomiska konsekvenserna medför 
omfattande organisatorisk påverkan för personal och barn i Sala kommuns 
förskolor. Vår bedömning är därför att start av en fristående förskola skulle komma 
att medföra negativa konsekvenser för kommunens ekonomi och verksamheter. 

Beslutsunderlag 
SKN 2024.1207 - Missiv - Ansökan om att driva fristående förskola i Sala kommun 

SKN 2024.1206 - Konsekvenser för Sala kommun vid start av fristående förskola 

SKN 2024.1186 - Riskbedömning - start av fristående förskola i Salbohed 

SKN 2024.1188 - Riskbedömning Kilbo, Klockarbo och Sätrabrunn 

Verksamhetschef Maria Nummelin och verksamhetscontroller Emma Moen föredrar 
ärendet. 

Yrkanden 
Annika Palmqvist (S) yrkar 
att skolnämnden beslutar i enlighet med skolkontorets förslag, 
att Salbo förskola ekonomisk förening, organisationsnummer 769642-4956, inte ges 
tillstånd att starta en fristående förskola. 

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras klockan 16.10–16.19. 

Yrkanden 
Tryggve Lindman (SD) yrkar i första hand 
att skolnämnden beslutar, 
att ärendet återremitteras. 
 
Tryggve Lindman (SD) yrkar i andra hand 
att skolnämnden beslutar, 
att ansökan ska bifallas. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SKOLNÄMNDEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-10 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

SKN § 110 forts. 

 
Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBä) yrkar bifall till Tryggve Lindmans (SD) 
yrkanden.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Votering 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns. 

Den som stödjer Annika Palmqvists (S) yrkande röstar JA och den som anser att 
ärendet ska återremitteras röstar NEJ.  

Vid voteringen avges 4 JA-röster [Annika Palmqvist (S), Per-Olov Rapp (S), Eva 
Kampman (V) och Anders Wigelsbo (C)] och 3 NEJ-röster [Tryggve Lindman (SD), 
Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBä)]. 

Ordförande finner att nämnden beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer Annika Palmqvists (S) yrkande mot Tryggve Lindmans (SD) 
yrkande, att ansökan ska bifallas, och finner att nämnden beslutar i enlighet med 
Annika Palmqvists (S) yrkande. 

Votering 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns. 

Den som stödjer Annika Palmqvists (S) yrkande röstar JA och den som stödjer 
Tryggve Lindmans (SD) yrkande, att ansökan ska bifallas, röstar NEJ.  

Vid voteringen avges 4 JA-röster [Annika Palmqvist (S), Per-Olov Rapp (S), Eva 
Kampman (V) och Anders Wigelsbo (C)] och 3 NEJ-röster [Tryggve Lindman (SD), 
Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBä)]. 

Ordförande finner att nämnden beslutar i enlighet med Annika Palmqvists (S) 
yrkande. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att Salbo förskola ekonomisk förening, organisationsnummer 769642-4956, inte ges 
tillstånd att starta en fristående förskola. 

Reservation 
Koalition för Sala inkommer med skriftlig reservation – SKN 2024.1238. 

 
  

16S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 e
e9

e8
90

d-
7e

2d
-4

c3
7-

8b
18

-5
5c

bb
d8

c5
06

8



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SKOLNÄMNDEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-10 
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SKN § 110 forts. 

Protokollsanteckning 
Centerpartiet inkommer med protokollsanteckning – SKN 2024.1239. 

Skickas till 
Salbo förskola ekonomisk förening, organisationsnummer 769642-4956 
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Reservation för Koalition Salas yrkande i ärende 11, Ansökan om 
att driva fristående förskola i Sala kommun 

På skolnämndens möte den 10 december 2024 yrkade Tryggwe 
Lindmann, (SD) med stöd av Viveca Molin (M) och Hanna Westman (Sbä) 
 
Att ärendet ska återremitteras för att ge föreningen möjlighet att 
inkomma med de handlingar som saknats för komplett ansökan.  
samt  
Att om ärendet hanteras idag, bifalla ansökan. 
 
Koalition Sala anser att de styrande partierna i nämnden, Centerpartiet, 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet varit väldigt otydliga i både vision om 
skollokaler, processen runt detta ärende och hanteringen av ansökan. Utifrån att 
de nu ger avslag på ansökan. 
 
I sin vision för skollokaler sade man sig stå bakom att privata intressenter skulle 
ges möjlighet att ta över verksamheten på Salboheds förskola. Styrets 
ordförande i nämnden har t o m aktivt uppmanat föräldrar i Salbohed att starta 
ett kooperativ, enligt de sökande. Detta trots att skolkontoret redovisat för 
nämnden att anledningen till att de vill stänga förskolan var p g a för många 
lediga platser i västra området, då barnantalet sjunkit. Nedläggningen av 
kommunens enhet var därför en ekonomisk åtgärd, för att komma i balans. 
Nedskärningarna i sig, ansvarar styret för, då det är deras budget som 
skolkontoret fått i uppgift att hålla sig till. Man kan därför säga att styret valde 
att bortse från förvaltningens förslag, när de uppmanade de sökande att söka. 
 
Under detta ärendes gång framhöll skolkontoret åter igen att anledningen till att 
de vill ge avslag beror på bland annat på att barnunderlaget i kommunen 
minskar. De pekar även på risker att den nya förskolan inte ska klara sig 
ekonomiskt om de får för lite barn i sin verksamhet. Koalition Sala har dock fått 
information från den sökande att de har fått in ett intresse från 33 familjer, 
varav 5 dessutom är från Västerås. Det innebär att de har tillräckligt med barn 
för att kunna bedriva en väl fungerande verksamhet även utifrån skolkontorets 
mått. Underlaget för en förskola i Salboheds upptagningsområde är med andra 
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ord stort och tyder på att förvaltningen inte planerat nedläggning i västra 
området utifrån generationsskiften på orterna, utan troligen mer har utgått från 
befintliga lokalers förutsättningar att avyttras eller gå ur.  
Ur ett barnperspektiv, så innebär ett bifall därför att fler barn skulle få kortare 
väg till förskolan om den fick vara kvar i Salbohed. Ur ett landsbygdsperspektiv 
innebär det att 5 barn från Västerås, kan komma att fylla på Västerfärnebo skola 
och skapa ett bättre underlag för kommunens verksamhet i framtiden och ge 
kommunen intäkter.  
 
I den risk och konsekvensanalys som tagits fram av skolkontoret har man också 
missat att redogöra för vad risken för att ge avslag innebär för den egna 
organisationen. T ex vad är det som säger att alla föräldrar som nu fått placering 
i Sätrabrunn eller Klockarbo förskola aktivt väljer att ha barnen där de är 
placerade, om de lämnat in en intresseanmälan att ha barnen hos ett privat 
initiativ i Salbohed?  
 
En överhängande risk vid avslag är att föräldrarna istället väljer att placera 
barnen i privata förskolor i Sala stad, på väg till jobbet. Något som i så fall skulle 
innebära samma utgång för kommunen, ekonomiskt och organisatoriskt.  
Tittar man dessutom historiskt på utfallet då Salbo skola lades ner, valde de 
flesta föräldrar att placera barnen i Sala eller Hedens skola istället för 
Västerfärnebo. Därför borde sannolikheten för detta scenario vara ganska hög 
och kan innebära att t ex Sätrabrunn får fler än de kan ta emot och/eller att 
Klockarbo får för lite barn, oavsett om sökande ges möjlighet att starta eller 
inte.  
 
När det gäller hanteringen av ansökan så har vi fått information från de sökande 
att det varit väldigt kort med tid från att de fått svar från skolkontoret till 
möjlighet att inkomma med kompletteringar i ansökan. Det första svaret kom 
efter 5 månader, med kort tid kvar till nämndsbeslut. De sökande har även fått 
sent svar av fastighetsenheten, gällande hyra och förutsättningar på nuvarande 
skollokal och tvingats hitta ny lokal inom en vecka. Något som de även lyckats 
med och t o m fått tag i bättre lokaler, med stor utegård som uppfyller 
boverkets krav. Här finns det motstridig information, där skolkontoret istället 
hävdar att de givit föreningen flera chanser att inkomma med kompletteringar, 
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något som skolkontoret anser egentligen inte ligger på dem att göra och istället 
har valt att redovisa som ett skäl till att styrelsen i föreningen saknat insikt. Ord 
står mot ord och gör bedömningen svårare, när tidslinje ej redovisats.  
Vi anser därför att hanteringen av ansökan varit otydlig och hela processen 
blivit otydlig på grund av styrets agerande och behov av nya rutiner hos 
skolkontoret. Därför yrkade vi återremiss i ärendet, för att ge föreningen 
möjlighet att komplettera med de handlingar som enligt skolkontoret saknats, 
men som de sökande hävdar redan lämnats in, men inte hunnit behandlats av 
skolkontoret.   
 
Koalition Sala ser Salbohed som en utvecklings- och serviceort, som ligger 
geografiskt väldigt bra till i den västra kommundelen, även vid behov av en 
centralisering av omsorg eller service i framtiden, vid vikande barnunderlag.  
Vi anser också att det är av större vikt att just förskolor på landsbygden blir kvar 
så långt som möjligt, även om barnunderlaget växlar och att man istället borde 
titta på flexiblare organisation och lokallösningar i framtiden om barnunderlaget 
fortsätter att minska eller plötsligt ökar. Vi anser också att skolkontoret borde 
titta mer på åldersstrukturer på bostadsområden vid planering av skolstrukturer 
och utgå från närhetspricipen, speciellt gällande små barn. Vi ställer oss också 
positiva till det initiativ som föräldrar tagit, då vi tror att kooperativt ledd 
verksamhet på mindre orter bygger och stödjer utveckling och tillväxt på de 
mindre orterna. Något som också påvisats av de sökande som samlat in stort 
ekonomiskt och volontärt stöd lokalt för att kunna starta. Utifrån den 
information som vi fått kompletterat av de sökande och utifrån möte med de 
sökande ansåg vi därför att det fanns en möjlighet att bifalla ansökan med vissa 
kompletteringar, även om skolkontoret föreslog ett avslag.  
 
Vi reserverar oss härmed för eget förslag till beslut:  
För Koalition Sala:  
Tryggwe Lindman, (SD) Oppositionsledare 
Viveca Molin, (M) ledamot 
Hanna Westman (SBä) ledamot 
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Skolnämndens sammanträde 2024-12-10 

Punkt 11, Ansökan om att driva fristående förskola i Sala kommun 

Protokollsanteckning 

För Centerpartiet är bydgeengagemang viktigt. Genom samarbete mellan de som bor i en 
bygd  vet vi att såväl livskraft som attraktion för inflyttning kan stärkas, vilket en kommun 
borde välkomna.  

Vi vill därför klargöra vår ståndpunkt gällande ansökan från Salbo förskola ekonomisk 
förening. 

Den ansökan som kommit in från kooperativet är en komplett ansökan, även om det fanns 
några formella brister. Vår bedömning är och har varit att dessa brister hade kunnat 
åtgärdas. Vi är övertygade om att förskolan hade erbjudit en bra verksamhet om den hade 
fått starta. 

Det har därför varit vår inriktning att ansökan ska bifallas med följande villkor:  

- att förskolan inkommer med intyg om arbetsmiljöutbildning senast den 31/3 2025, 
- att föreningen slopar medlemsavgiften för att inte riskera att överskrida maxtaxan, 
- att såväl den inre som den yttre miljön godkänns av Miljö- och hälsa, samt 
- att relevanta mallar och planer för systematiskt kvalitetsarbete uppvisas senast den 

30/12 2024. 

Vi anser att övriga villkor kan bedömas som uppfyllda. 

Vi instämmer förvisso i att kommunen befinner sig i ett mycket bekymmersamt ekonomiskt 
läge, men vi vill understryka att Skolnämndens ekonomi för år 2025 är i balans, och vi ser 
därför inte enbart ekonomi som ett skäl att neka engagerade invånare att få chansen att 
förbättra villkoren att bo och leva på landsbygden.  

Denna ståndpunkt har vi drivit inom majoriteten i Samverkan för Sala. Dessvärre har övriga 
partier i Samverkan för Sala inte delat vår bedömning, varför majoritetsbeslutet blivit att vi i 
Centerpartiet inte lämnat in vårt yrkande. 

 

 

Anders Wigelsbo (C), skolnämndens ordförande 

Gustaf Eriksson (C) 
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Dnr 2024/15 

SKN § 111 Information från skolkontoret  

Organisation inom skolkontoret 
Carin Pärlesköld, skolchef, presenterar skolkontorets organisation från och med den 
1 januari 2025. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Dnr 2024/15 

SKN § 112 Rapporter  

INLEDNING 
Pontus Stålberg (S) redogör för deltagande i programråd vid bygg- och 
anläggningsprogrammet, Ösby naturbruksgymnasium, den 4 december 2024. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Dnr 2024/5 

SKN § 113 Ärenden avgjorda med stöd av delegation  

INLEDNING 
Redovisning av delegationsbeslut som har inkommit till skolnämnden efter 
sammanträdet den 12 november 2024. 

Beslutsunderlag 
SKN 2024/5 – Ärenden avgjorda med stöd av delegation - delegeringsbeslut för 
skolnämnden den 10 december 2024 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga förteckningen över delegationsärenden till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga förteckningen över delegationsärenden till handlingarna. 

24S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 e
e9

e8
90

d-
7e

2d
-4

c3
7-

8b
18

-5
5c

bb
d8

c5
06

8



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SKOLNÄMNDEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-10 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/7 

SKN § 114 Anmälningsärenden  

Beslutsunderlag 
1. SKN 2024.1142 - Barn- och elevombudet: Begäran om komplettering 
2. SKN 2024.1156 - Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde 

den 13 november  
3. SKN 2024.1171 - [2022/811] Medborgarförslag om handlingsplan för 

identifikation av stöd för särskilt begåvade elever 
4. SKN 2024.1173 - Distribution av beslut från kommunfullmäktiges 

sammanträde 2024-11-25 
5. SKN 2024.1174 - Distribution av beslut från kommunfullmäktiges 

sammanträde 2024-11-25 
6. SKN 2024.1187 - Expediering av Skolinspektionens beslut dnr 2024:1033 
7. SKN 2024.1189 - Förhandling MBL § 11 inför beslut gällande förflyttning av 

medarbetare då Salbo förskola avvecklas vid årsskiftet – Kommunal 
8. SKN 2024.1190 - Förhandling MBL § 11 inför beslut gällande förflyttning av 

medarbetare då Salbo förskola avvecklas vid årsskiftet - Sveriges Lärare. 
 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga anmälningsärendena till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga anmälningsärendena till handlingarna. 
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Dnr 2024/15 

SKN § 115 Övriga frågor  

Nedslag från miljöenheten 
Viveca Molin (M) efterfrågar information angående miljöenhetens nedslag relaterat 
till ventilation i skolfastigheter. Kanslichef Daniel Ahlin svarar att det kommer att 
sättas upp skyltar om det maximala antalet barn/elever som får vistas i lokalerna. I 
övrigt handlar nedslaget om exempelvis buller relaterat till ventilation. Vidare 
meddelar han att det förs en god dialog med miljöenheten och att nedslaget inte 
kom som någon överraskning för skolkontoret. De efterfrågade åtgärderna kommer 
att kräva mycket arbete. Någon kostnadsestimering har ännu inte sammanställts.  

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Ordförande: Anders Wigelsbo

Sekreterare: Anna-Maria Nygård Viklund

Justerande: Annika Palmqvist
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